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Vragen gesteld door leden van de Kamer, met de daarop door de regering 
gegeven antwoorden 

901 
Vragen van het lid Tazelaar (P.v.d.A.) 
over het afschaffen van het mcb-stel-
sel. (Ingezonden 17 juni 1986) 

1 
Is het u bekend, dat de heer Andries-
sen in een rede op de algemene 
vergadering van de Rabobank 
Nederland het plan geopperd heeft 
om het gehele mcb-stelsel (monetair 
compenserende bedragen) af te 
schaffen?' 

2 
Is in het kader van de Europese 
ministerraad reeds hierover gespro-
ken? 

3 
Wilt u nagaan, of het plan van de 
heer Andriessen betrekking heeft op 
het afschaffen van de thans nog van 
kracht zijnde bedragen of op het 
systeem als zodanig, zodat bij 
eventuele toekomstige de- en/of 
revaluaties geen nieuwe mcb's 
worden ingesteld dan wel op het 
afschaffen van de huidige bedragen, 
gekoppeld aan het gelijktijdig 
instellen van een hogere franchise 
dan nu van kracht is, bij het eventueel 
toepassen van toekomstige bedra-
gen? Wilt u deze Kamer uw bevindin-
gen meedelen? 

4 
Zal, gezien de relatief geringe 
marges, welke bestaan voor vele 
agrarische produkten, het verhogen 
van de franchise tot bijvoorbeeld 5% 
wellicht onmiddellijk wijzigingen 
veroorzaken in de handelsstromen 
binnen de Gemeenschap en verdient 
het daarom de voorkeur een niet of 

nagenoeg niet verhoogde franchise 
te koppelen, aan een zeer strak 
gehanteerd afbraakritme van de 
mcb's? 

' Zie artikel Boerderij van 11 juni j . l . 

Antwoord 

Antwoord van Minister Braks 
(Landbouw en Visserij). (Ontvangen 
15 juli 1986) 

1 
Ja. 

2 
Neen. 

3 en 4 
De achtergrond van het stelsel van 
mcb's is, dat er in de landbouw een 
andere wisselkoers (de zgn. groene 
koers) wordt gehanteerd dan in de 
rest van de economie. Het verschil 
tussen deze beide koersen wordt 
door mcb's gecompenseerd. Er kan 
geen sprake van zijn dat het verschil 
tussen groene koers en «normale» 
koers blijft bestaan, zonder toepassing 
van mcb's. Dit zou tot grote versto-
ringen in het handelsverkeer aanlei-
ding geven. Dit geldt ook voor het 
toepassen van een hoge franchise. 

De heer Andriessen heeft dan ook 
iets anders bedoeld, namelijk het 
geheel vervallen van de speciale 
wisselkoers voor de landbouw, d.w.z. 
dat bij re- of devaluaties er een 
onmiddellijke aanpassing van de 
landbouwprijzen in nationale munt 
plaatsvindt. Een wat afgezwakte 
vorm van deze gedachte is een zeer 
strak afbraakschema, waarbij een 
ontstaan verschil tussen groene 
koers en «normale» koers slechts 

voor een beperkte duur kan blijven 
bestaan. De gedachtenvorming binnen 
de commissie hieromtrent is echter 
nog in het geheel niet afgerond. 
Zodra dit het geval is, zal ik u 
hierover inlichten. 
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